
1 
 

 
Protokół Nr XXXVI.2018 

z obrad sesji Rady Powiatu Żagańskiego 
z dnia 26 września 2018 roku 

 
  1. Otwarcie obrad XXXVI sesji Rady Powiatu Żagańskiego.  

Otwarcia obrad XXXVI sesji V kadencji zwołanej na wniosek Zarządu Powiatu Żagańskiego 
dokonał Przewodniczący Rady Powiatu Mirosław Gąsik stwierdzając obecność 19 radnych. 
Przewodniczący Rady przywitał: Zarząd Powiatu Żagańskiego, Skarbnika Powiatu Elżbietę 
Bielecką, Sekretarza Powiatu Iwonę Hryniewiecką, Radcę Prawnego, dyrektora Powiatowego 
Urzędu Pracy Wiolettę Tybiszewską, przedstawicieli prasy lokalnej. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik udzielił głosu Członkowi Zarządu Maciejowi Borynie. 
Członek Zarządu Maciej Boryna: w imieniu Zarządu proszę o ujęcie w pkt. 4. pkt. 9 i 10 dwóch 
uchwał w sprawie: 
- zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin nauczy-

cielom, którym powierzono stanowiska kierownicze w szkołach i placówkach oświatowych, 
dla których organem prowadzącym jest powiat Żagański oraz zasad zwalniania od obowiązku 
realizacji zadań, 

- określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli szkół niewymie-
nionych w art. 42 ust. 3 Kart Nauczyciela, w tym nauczycieli prowadzących kształcenie w 
formie zaocznej, pedagogów, psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicznych, dorad-
ców zawodowych oraz zasad zaliczania do wymiaru godzin poszczególnych zajęć w formie 
zaocznej, 

w/w projekty uchwał zostały przekazane Radnym przed sesją.  
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poddał pod głosowanie proponowana poprawkę do po-
rządku obrad sesji. 
Poprawki do porządku obrad zostały przyjęte jednogłośnie, przy udziale 19 radnych. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poddał pod głosowanie porządek obrad wraz z wpro-
wadzonymi poprawkami. 
Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie, przy udziale 19 radnych. 
Porządek obrad sesji przedstawiał się następująco: 

  1. Otwarcie obrad XXXVI sesji Rady Powiatu Żagańskiego.  
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołów z obrad sesji: 
    1) Nr XXXIV.2018 z dnia 28 maja 2018 roku, 
    2) Nr XXXV.2018 z dnia 11 lipca 2018 roku. 
4. Podjęcie uchwał w sprawie: 
    1) uchwalenia Statutu Powiatu Żagańskiego,     
    2) emisji obligacji powiatowych, 
    3) zmian budżetu, 
    4) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żagańskiego na lata 2018-2024, 
    5) zmiany uchwały Nr XXXIII/3/2010 Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 24 czerwca 2010 

roku w sprawie określenia trybu pracy nad projektem uchwały budżetowej Powiatu Ża-
gańskiego, 

    6) zmiany uchwały Nr XXXI.3.2018 Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 12 lutego 2018 r.  
w sprawie ustalenia trybu i rozliczania dotacji dla niepublicznych podmiotów oświato-
wych oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobierania i wykorzystania, 

    7) uchwalenia Programu Promocji Zatrudnienia oraz Aktywizacji Lokalnego Rynku Pracy 
w powiecie żagańskim na lata 2018 – 2022, 
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    8) wyrażenia zgody na zawarcie umowy nieodpłatnego nabycia działki, 
    9) zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin na-

uczycielom, którym powierzono stanowiska kierownicze w szkołach i placówkach oświa-
towych, dla których organem prowadzącym jest powiat Żagański oraz zasad zwalniania 
od obowiązku realizacji zadań, 

  10) określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli szkół nie-
wymienionych w art. 42 ust. 3 Kart Nauczyciela, w tym nauczycieli prowadzących kształ-
cenie w formie zaocznej, pedagogów, psychologów, logopedów, terapeutów pedagogicz-
nych, doradców zawodowych oraz zasad zaliczania do wymiaru godzin poszczególnych 
zajęć w formie zaocznej. 

       5. Zamknięcie obrad XXXVI sesji Rady Powiatu Żagańskiego. 

3. Przyjęcie protokołów z obrad sesji: 
    1) Nr XXXIV.2018 z dnia 28 maja 2018 roku, 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: do zapoznania się z protokołem z XXXIV sesji Rady 
Powiatu Żagańskiego z dnia 28 maja 2018 roku został wyznaczony Radny Jacek Grzelak oraz 
Radny Tomasz Hucał, proszę o przedstawienie opinii. 
Radny Jacek Grzelak: z protokołem zapoznałem się i nie wnoszę uwag. 
Radny Tomasz Hucał: z protokołem zapoznałem się i nie wnoszę uwag. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poddał pod głosowanie protokół z XXXIV sesji Rady 
Powiatu Żagańskiego z dnia 28 maja 2018 roku. 
Protokół Nr XXXIV.2018 z obrad sesji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 28 maja 2018 roku 
został przyjęty jednogłośnie. 
    2) Nr XXXV.2018 z dnia 11 lipca 2018 roku. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: do zapoznania się z protokołem z XXXV sesji Rady 
Powiatu Żagańskiego z dnia 11 lipca 2018 roku został wyznaczony Radny Henryk Janowicz 
oraz Radny Andrzej Katarzyniec, proszę o przedstawienie opinii. 
Radny Henryk Janowicz: z protokołem zapoznałem się i nie wnoszę uwag. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: Radny Andrzej Katarzyniec jest na dzisiejszej sesji 
nieobecny, ale z protokołem się zapoznał i nie wnosił uwag. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poddał pod głosowanie protokół z XXXV sesji Rady 
Powiatu Żagańskiego z dnia 11 lipca 2018 roku. 
Protokół Nr XXXV.2018 z obrad sesji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 11 lipca 2018 roku 
został przyjęty jednogłośnie. 
4. Podjęcie uchwał w sprawie: 
    1) uchwalenia Statutu Powiatu Żagańskiego,     
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik przedstawił projekt uchwały i poprosił Sekretarza Po-
wiatu o przedstawienie uzasadnienia. 
Sekretarz Powiatu Iwona Hryniewiecka: w związku ze zmianą ustawy o samorządzie powiato-
wym w zakresie przepisów dotyczących między innymi komisji rewizyjnej, wprowadzenia no-
wej komisji skarg wniosków i petycji, koniecznym stało się dostosowanie statutu do nowych 
regulacji prawnych. Niezbędne okazało się również wprowadzenie postanowień dotyczących 
form głosowania nad uchwałami rady powiatu. Ponadto należało też zmienić przepisy doty-
czące porządku obrad oraz sposobu udzielania odpowiedzi na zapytania i interpelacje.  
W związku z przepisami przejściowymi i ustawą z dnia 11 stycznia 2018 roku, która weszła  
w życie 31 styczna 2018 roku, te zmiany stosuje się do kadencji organów jednostek samorządu 
terytorialnego następujących po kadencji, w czasie, których niniejsza ustawa weszła w życie. 
W związku z tym proponuje się wprowadzenie nowego statutu z dniem rozpoczęcia nowej ka-
dencji Rady Powiatu. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Przewodniczącego Komisji Statutowej o przed-
stawienie opinii komisji. 
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Przewodniczący Komisji Statutowej Zbigniew Teler: komisja funkcjonowała półtora roku i mie-
liśmy prawie opracowany projekt statutu nie mniej jednak wprowadzane przez parlament 
ustawy w zakresie samorządów, szczególnie powiatowych, musieliśmy dostosowywać ten pro-
jekt statutu, nad którym pracowaliśmy, do tych ustaw podejmowanych przez parlament. Jeden 
z radnych złożył propozycje do opracowywanego statutu i tu chciałem się odnieść do tego, bo 
proponował, żeby ilość członków zarządu wynosiła trzech i w tym trzech etatowych. W ustawie 
jest od trzech do pięciu, ale uważaliśmy, że trzech etatowych, są to pracownicy etatowi, ja nie 
będę mówić, do czego to może doprowadzić, bo zarząd wtedy stanowią pracownicy etatowi,  
a decydującym ciałem jest zarząd. Mamy doświadczenie wieloletnie i wiem, że w większości 
uchwał i innych dokumentów, które proponuje zarząd, większością przez radę są przyjmowane. 
Dlatego uważaliśmy, że zarząd powiatu powinien być szerszy i nie wszyscy etatowi, a powinni 
również wchodzić społeczni. Większe ciało daje gwarancję, przynajmniej w jakimś stopniu, że 
to większe gremium będzie miało wpływ na to, żeby nie sami pracownicy etatowi podejmowali 
decyzje. Po drugie kluby radnych powinny składać się, z co najmniej pięciu radnych, tutaj 
wpływu nie mamy, bo tę kwestię reguluje ustawa, która stanowi, że minimum trzech radnych. 
Nawiasem mówiąc, biorąc przekrój i skład poszczególnych ugrupowań komitetów wyborczych 
to funkcjonowałyby w obecnej radzie, jeżeli byłby taki zapis, dwa kluby, które liczą pięć  
i więcej radnych. Sprawa jeszcze jedna, że członkowie zarządu z pośród radnych, tak, ale jeden 
może być spoza rady i również niestety my wpływu nie mamy, bo to reguluje ustawa. Bardzo 
rygorystyczne przestrzegane jest to przez organ nadzoru, że żadne zapisy, które są ujęte w usta-
wach o samorządzie powiatowym nie mogą być wpisywane do statutu. Zgodnie z ustawami 
został opracowany statut, który będzie obowiązywał już w nowej kadencji. Będzie to zgodne  
z aktualnym stanem prawnym oraz z wprowadzonymi zmianami. Statut był opracowywany pod 
ścisłym nadzorem naszych prawników i Sekretarza Powiatu. Ostateczna opinia Komisji Statu-
towej była pozytywna i zwracamy się do Radnych o przyjęcie tego projektu uchwały.  
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radny Jerzy Bielawski: pismo, które złożyłem do komisji statutowej było z 4 września 2017 
roku. Zgadzam się, że niektóre propozycje, które zaproponowałem dla komisji statutowej nie 
mogą być uwzględnione, niektóre są ujęte. Uważam i zdania nie zmienię, że w związku ze 
zmniejszeniem ilości radnych z 21 na 19, w związku z tym, że jeden radny będzie mógł uczest-
niczyć tylko w dwóch komisjach, nowy statut o tym mówi, więc propozycja, którą złożyłem, 
żeby w skład zarządu wchodziły trzy osoby tj. starosta, wicestarosta i etatowy członek zarządu 
to dla mnie jest propozycją normującą obecną sytuacje. Poprzednio było napisane, że pięć osób, 
a przez ile lat pracowało tylko czterech? Więc uważam, że dla dobra powiatu żagańskiego, 
skład zarządu powinien wynosić trzy osoby. 
Radny Leon Cuprych: ja również chciałbym się odnieść do tej liczby pięć, a trzy. Chodzi o to, 
że zasada reformy ustrojowej była o wprowadzeniu reprezentatywności. W moim przekonaniu 
jednak pięć osób w zarządzie jest to większa reprezentatywność. Jeżeli jest trzech etatowych,  
a dwóch nieetatowych to jest to ścieranie niektórych stanowisk i w moim przekonaniu jest to 
dla demokracji lepsze. Następnie jest tam zapis, że jeden może być spoza rady, zapis nie sta-
nowi o niczym, bo to od radnych zależy, czy ten z poza rady wejdzie w skład zarządu, a jest 
dopuszczenie takie. Mówimy o reprezentatywności i decyzje zapadają w sposób bardziej de-
mokratyczny, bo brane jest pod uwagę pięć stanowisk na dany temat, dlatego pięć osób nie 
rujnuje budżetu powiatu, bo są to zaledwie 600,00 zł więcej w stosunku do radnego. Dla zasady 
demokracji, lepiej niech będzie pięć osób w zarządzie powiatu. 
Radny Tomasz Kwarciński: mnie nurtuje kwestia interpelacji. W rozdz. 4 §8 pkt. 5 porządek 
sesji powinien obejmować w szczególności i jest tu siedem punktów, wśród, których nie są 
wymienione interpelacje. Z czego wynika brak tych interpelacji i rozumiem kontekst rozdz. 8 
§22 pkt. 4, czyli interpelacje składa się w formie pisemnej na ręce przewodniczącego rady, 
który przekazuje je niezwłocznie staroście, z czego to wynika, że to ma być pisemnie? Kontekst 
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rozdz. 6 §16 pkt. 3 ppkt. 5, że przebieg obrad, a w szczególności treść lub streszczenie wystą-
pień, rejestr zgłoszonych wniosków, interpelacji i zapytań, zawiera protokół. Z czego wynikają 
te zapisy, a wprost, z czego wynika brak interpelacji w porządku obrad? 
Radny Stefan Gołek: pytanie do Przewodniczącego Komisji Statutowej. Nie wykluczając szcze-
rej i dobrej chęci opracowania sensownego statutu dla powiatu, ile jest pomysłów w tym pro-
jekcie komisji, a ile jest narzuconych na mocy ustaw, rozporządzeń itd.? Jeżeli to nie jest statut 
autorski rady, komisji statutowej, to, co ja mam głosować? Bo, jak Radny Cuprych odwoływał 
się do zasady demokracji, że my powinniśmy stanowić o tym, co w powiecie się dzieje, co  
w radzie się dzieje, a tu słyszę, że tego nie wolno, tamtego nie wolno, to trzeba zrobić itd. Po 
co ja mam to głosować, nie rozumiem, przynajmniej dla mnie idea demokracji w tym momencie 
zostaje całkowicie przekreślona. Nie wiem ile jest autorskich pomysłów wprowadzonych do 
tego nowego statutu. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik poprosił Sekretarz Powiatu o odpowiedź na pytania 
Radnego Tomasza Kwarcińskiego.  
Sekretarz Powiatu Iwona Hryniewiecka: to wynika z przepisów i nowej ustawy z 11 stycznia 
2018 roku o zmianie niektórych ustaw w celu zwiększenia udziału obywateli w procesie wy-
bierania, funkcjonowania i kontrolowania niektórych organów publicznych, przepisy znoweli-
zowanej ustawy o samorządzie powiatowym, która weszła w życie 31 styczna 2018 roku.  
Z tego wynika, że interpelacje i zapytania są składane tylko i wyłącznie na piśmie przez radnych 
na ręce przewodniczącego rady, a przewodniczący przekazuje dla starosty. Starosta ma okre-
ślony czas na udzielenie odpowiedzi. W sprawie protokołu, w protokole może być streszczenie 
zgłoszonych wniosków, interpelacji i zapytań.  
Radny Tomasz Kwarciński: czyli protokół z sesji może zawierać interpelacje, których nie będzie 
w porządku obrad? 
Sekretarz Powiatu Iwona Hryniewiecka: w porządku obrad tego nie ma.  
Radny Tomasz Kwarciński: czyli protokół będzie zawierał rzeczy, które nie będzie zawierał 
porządek obrad? 
Sekretarz Powiatu Iwona Hryniewiecka: nie wystąpi Pan ustnie i musi Pan interpelacje zgłosić 
na piśmie i składa Pan do przewodniczącego. Natomiast w protokole może być odnotowane, że 
takie wystąpienie było. Jeżeli chodzi o komisje, są dwie komisje w ustawie tj. komisja rewi-
zyjna i nowa komisja ds. skarg, wniosków i petycji. Natomiast reszta komisji, rada może ustalić, 
jakie chce komisje. To, co jest w ustawie nie można było wprowadzić do statutu, ponieważ 
wynika to z ustawy i to jest rygorystycznie przestrzegane. Natomiast takie kwestie, jak np. 
przebieg głosowania, musi być ustalone, w jaki sposób będzie przebiegało głosowanie. W tej 
chwili już kupiliśmy wszystkie urządzenia do nagrywania, rejestrowania i do głosowania, gło-
sowanie teraz będzie imienne. 
Przewodniczący Komisji Statutowej Zbigniew Teler: w odpowiedzi na pytania Radnego Stefana 
Gołka. Opracowując statut, mówiłem o tym, mówiła Pani Sekretarz, ale musieliśmy pracować 
zgodnie z tymi narzuconymi, rygorystycznymi zaleceniami, wg. czego, i jak powinien być opra-
cowany statut. Prawda jest taka, że statut musi być opracowywany zgodnie z ustawą, ale nie 
można zapisów ustawowych wpisywać do statutu. Wszystkie zapisy, jakie są wprowadzane, 
muszą być zgodne z ustawą. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta przy 18 głosach „za”, 1 „wstrzymującym”, przy udziale 19 radnych. 
    2) emisji obligacji powiatowych, 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik przedstawił projekt uchwały i poprosił Skarbnika Po-
wiatu o przedstawienie uzasadnienia. 
Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: jest potrzeba emisji obligacji w związku z tym, że są 
znaczne braki w budżecie. Braki wynikają między innymi z tego, że ostateczna kwota subwen-
cji oświatowej jest mniejsza o 882.014,00 zł, ta informacja była już w miesiącu lutym br.  
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i niestety nie ma możliwości zmniejszenia tej kwoty po stronie wydatków. Zwłaszcza, że nasze 
jednostki oświatowe zgłosiły bardzo duże braki na wynagrodzeniach. Obligacje emitowane 
będą właściwie na wydatki oświatowe i na zmniejszenie tej subwencji. Przedstawię, jakie 
kwoty Zarząd zabezpieczył na wynagrodzenia i pochodne do końca 2018 roku dla jednostek 
oświatowych i na co są szczegółowo emitowane są obligacje. Zwiększamy dochody o dotacje 
otrzymane z innych powiatów za uczniów, którzy są kształceni w naszej szkole: w Zespole 
Szkół Ponadgimnazjalnych w Żaganiu jest to kwota 15.000,00 zł, 2.000,00 zł zwiększamy do-
chody z tytułu uzyskanych środków – jest to dotacja za naukę religii prawosławnej w Zespole 
Szkól Ponadgimnazjalnych w Szprotawie. Zmniejszamy dochody o 822.014,00 zł, jest to 
zmniejszenie subwencji oświatowej. Zmniejszamy dochody o 255.460,00 zł, byliśmy na liście 
rezerwowej z rządowego programu rozbudowy gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej 
i mieliśmy otrzymać dotację na przebudowę ul. Śląskiej w Żaganiu i w związku z tym, że nie 
otrzymamy tej dotacji, należy zmniejszyć dochody o kwotę 255.460 zł.  Również Gmina Miej-
ska Żagań nie podjęła uchwały w sprawie udzielenia dla nas dotacji na ul. Śląską, co powoduje 
zmniejszenie dochodów o 150.000 zł. Zwiększamy kwoty po stronie wydatków na zakup tablic 
rejestracyjnych oraz dla naszych jednostek oświatowych o kwotę 1.130.065 zł. Dodatkowe 
środki na wynagrodzenia zabezpieczamy dla: Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych w Szprota-
wie w wysokości 135.000,00 zł, Specjalnego Ośrodka Szkolno Wychowawczego w Szprotawie 
- 310.500,00 zł, Poradni Psychologiczno Pedagogicznej w Żaganiu – 75.000,00 zł, Specjalnego 
Ośrodka Szkolno Wychowawczego w Żaganiu – 610.000,00 zł, Zespołu Szkół Ogólnokształ-
cących w Żaganiu – 55.000,00 zł. Zmniejszamy środki na wynagrodzeniach w następujących 
placówkach oświatowych: Zespół Szkól Ponadgimnazjalnych w Iłowej – 70.000,00 zł, Zespół 
Szkół Ponadgimnazjalnych w Żaganiu – 30.000,00 zł. Zmniejszamy dotację na spółkach wod-
nych, ponieważ udzieliliśmy dotacji w wysokości 10.000,00 zł, a plan wynosił 20.000,00 zł. 
Na promocji zdrowia zmniejszamy o 10.000,00 zł, są to tzw. małe granty, nie było ofert i udzie-
liliśmy dotację w wysokości 10.000,00 zł. Dotacje dla szkół niepublicznych zmniejszamy  
o 500.000,00 zł. Związek Powiatów Lubuskich, mieliśmy zaplanowane środki na informatyza-
cję i modernizację zasobów geodezyjnych i to zadanie nie będzie realizowane w 2018 roku, 
dlatego zmniejszamy kwotę 320.539,00 zł. W wyniku tych wszystkich zmian, które przedsta-
wiłam, deficyt powstał w wysokości 1.500.000,00 zł o tą kwotę zwiększamy przychody. Emisja 
obligacji jest na 1.5000.000,00 zł. W wyniku tych zmian wywoływana jest uchwała w sprawie 
emisji obligacji powiatowych. Nie rozszerzamy okresu spłat zadłużenia powiatu, a więc dalej 
będziemy spłacać od 2024 roku, a dług nasz zwiększa się o 1.500.000,00 zł.   
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję.  
Radny Roman Śliwiński: jaką kwotę miała nam przekazać Gmina Miejska Żagań na remont  
ul. Śląskiej w Żaganiu? 
Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: miała to być dotacja w wysokości 150.000,00 zł. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie, przy udziale 19 radnych. 
    3) zmian budżetu, 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik przedstawił projekt uchwały i poprosił Skarbnika Po-
wiatu o przedstawienie uzasadnienia. 
Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: uchwała w sprawie zmian budżetu zwiększa deficyt bu-
dżetu o 1.5000.000,00 zł oraz zwiększa plan wydatków o 636.255,00 zł, zmniejsza plan docho-
dów o 863.745,00 zł. Wypracowały dochody nasze jednostki podległe oraz otrzymaliśmy 
środki np. z PFRON na zakup samochodu dla SOSW w Żaganiu. Straż Pożarna uzyskała środki 
w wysokości 75.000,00 zł z funduszu wsparcia z przeznaczeniem na dofinansowanie zakupu 
sprzętu specjalnego i wyposażenia. Zespół Szkół Technicznych i Licealnych w Żaganiu przy-
stąpił do projektu Erasmus jest to kształcenie i szkolenie zawodowe uczniów. Jest to projekt 
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trzyletni i w 2018 roku realizacja tego projektu będzie wynosiła 65.000,00 zł. Deficyt w wyso-
kości 1.5000.000,00 zł, czyli obligacje zostały już omówione. Pozostałe zmiany są zmniejsze-
nie, zwiększenie lub zmiana realizatora. Oraz zmiany, które leżą w kompetencji Zarządu, ale  
w związku z tym, że w dniu dzisiejszym są obrady Rady Powiatu to wprowadzono zmiany  
w przedłożonym projekcie uchwały. W wyniku tej uchwały budżet powiatu przedstawia się 
następująco: 
- po stronie dochodów – 81.866.721,80 zł, 
- po stronie wydatków – 86.493.652,80 zł. 
Różnica między dochodami i wydatkami stanowi planowany deficyt budżetu w kwocie 
4.626.931,00 zł i pokryty zostanie przychodami z wolnych środków w kwocie 3.126.931,00 zł 
oraz przychodami z tytułu emisji obligacji w kwocie 1.500.000,00 zł. 
Zmianie ulega również załącznik w sprawie dotacji, gdzie zostały wprowadzone zmiany w 
udzielonych dotacjach oraz zmianie ulega wysokość środków, które są związane z realizacją 
zadań w drodze umów i porozumień, kwota wynosi 272.956,00 zł. W uchwale są również zmie-
niane limity zobowiązań jest to §5 uchwały w sprawie uchwalenia budżetu powiatu na 2018 
rok, który wzrasta z 2.000.000,00 zł do 3.500.000,00 zł. Jest tu również upoważnienie Zarządu 
do zaciągania kredytów i emisji obligacji, było ustalone 2.000.000,00 zł, jako limit środków na 
pokrycie przejściowego deficytu oraz 1.500.000,00 zł w tej chwili na pokrycie planowanego 
deficytu.  
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie, przy udziale 19 radnych. 
    4) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Żagańskiego na lata 2018-2024. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik przedstawił projekt uchwały i poprosił Skarbnika Po-
wiatu o przedstawienie uzasadnienia. 
Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: w wyniku zmian budżetu, jak również w wyniku emisji 
obligacji konieczna jest zmiana wieloletniej prognozy finansowej. Zmian przedstawia się tak, 
jak w załączniku nr 1 z tym, że w pkt.9.7 nie spełniamy wskaźnika spłaty zobowiązań określo-
nego w art. 243 ustawy, to jest jednoroczny wskaźnik, ponieważ już w pkt. 9.7.1 spełniamy  
te wskaźniki w latach 2019 – 2020. Na dzień dzisiejszy nie ma możliwości spełnienia tych 
wskaźników. Te wskaźniki związane są przede wszystkim z wydatkami majątkowymi lub do-
chodami majątkowymi. My nie mamy dochodów własnych ze sprzedaży mienia tak dużych, 
jak inne jednostki, ale realizujemy zadania inwestycyjne. Każde zadanie inwestycyjne wpływa 
pozytywnie na ten wskaźnik, a w związku z tym, że w roku 2018 realizowaliśmy bardzo duże 
zadania, ale w ramach zadań bieżących remontowych to niestety te wskaźniki trochę się obni-
żyły. Miejmy nadzieję, że w następnych latach będzie lepiej, dlatego uczulam, musimy reali-
zować przede wszystkim zadania majątkowe, bo to wpływa na nasze wskaźniki. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie, przy udziale 19 radnych. 
    5) zmiany uchwały Nr XXXIII/3/2010 Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 24 czerwca 

2010 roku w sprawie określenia trybu pracy nad projektem uchwały budżetowej 
Powiatu Żagańskiego. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik przedstawił projekt uchwały i poprosił Skarbnika Po-
wiatu o przedstawienie uzasadnienia. 
Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: w związku z tym, że trwają już prace nad projektem bu-
dżetu na 2019 rok, a zmieniła się ustawa w sprawie klasyfikacji budżetowej ustawa o finansach 
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publicznych, uważam, że jest celowe, aby Rada Powiatu podjęła decyzję szczegółowości pro-
jektu budżetu. Do tej pory w naszej uchwale z 2010 roku projekt budżetu był określony w pełnej 
szczegółowości, czyli dział, rozdział i paragraf. W tej chwili ustawa dopuszcza możliwość, aby 
szczegółowość była inna, a więc by był dział, rozdział i grupa paragrafów. W związku z tym 
proszę Radnych, aby podjęli tą uchwałę, bo będzie to duże ułatwienie w prowadzeniu budżetu 
w roku 2019, będzie to ograniczało ilość zmian w budżecie. Sprawozdawczość jest miesięczna 
i w roku tych zmian nasze jednostki zgłaszają bardzo dużo, a jak będzie grupa paragrafów to 
będzie znacznie łatwiej. Wykonanie budżetu będzie prowadzone w pełnej szczegółowości 
tylko,plany będą trochę uproszczone. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta przy 18 głosach „za”, 1 „przeciwnym” przy udziale 19 radnych. 
    6) zmiany uchwały Nr XXXI.3.2018 Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 12 lutego 2018 

roku w sprawie ustalenia trybu i rozliczania dotacji dla niepublicznych podmiotów 
oświatowych oraz trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobierania  
i wykorzystania. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik przedstawił projekt uchwały i poprosił Naczelnika 
Wydz. OKT o przedstawienie uzasadnienia. 
Naczelnik Wydz. OKT Michał Cisek: w poprzedniej uchwale dzień składania informacji o licz-
bie uczniów był ustalony na pierwszy dzień danego miesiąca. Po rozmowie z dyrektorami szkół 
niepublicznych i na ich prośbę wprowadza się propozycję zmiany i ustala się dzień składania 
informacji o liczbie uczniów na dzień 25 danego miesiąca. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie, przy udziale 19 radnych. 
    7) uchwalenia Programu Promocji Zatrudnienia oraz Aktywizacji Lokalnego Rynku 

Pracy w powiecie żagańskim na lata 2018 – 2022. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik przedstawił projekt uchwały i poprosił dyrektora Po-
wiatowego Urzędu Pracy w Żaganiu o przedstawienie uzasadnienia. 
Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Żaganiu Wioletta Tybiszewska: Programu Promocji 
Zatrudnienia oraz Aktywizacji Lokalnego Rynku Pracy w powiecie żagańskim wynika z prze-
pisów ustawy o promocji zatrudnienia i instytucjach rynku pracy. Poprzedni program zakończył 
się w roku 2017 i w związku z tym, że nie zmieniły się przepisy ustawowe, należy wprowadzić 
nowy program na nowy okres planowania, czyli pięcioletni. Program Promocji Zatrudnienia 
stanowi część powiatowej strategii rozwiązywania problemów społecznych. Przedłożony Pro-
gram zawiera w swoim zakresie diagnozę sytuacji demograficznej, edukacyjnej, gospodarczej, 
a także o sytuacji rynku pracy w zakresie popytu na pracę, zawodów nadwyżkowych i deficy-
towych. Na podstawie tej diagnozy został zbudowany cały program celów strategicznych i ce-
lów operacyjno szczegółowych, które są wymienione w tekście dokumentu wraz z poszczegól-
nymi działaniami, a także miernikami i monitoringiem dochodzenia do tych celów. Jest to do-
kument konieczny, który jest wpisywany w różnego typu projekty, które realizujemy. Do pro-
gramu wpisywane są nowe działania i w związku z tym, jeżeli zostanie wprowadzona nowa 
ustawa z nowymi narzędziami, to wtedy będzie także wymagał zmiany nasz Powiatowy Pro-
gram. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radny Tomasz Kwarciński: na str. 8 podana jest liczba ludności i jest informacja, że powiat 
żagański zamieszkuje 82.000 mieszkańców, w tabelce jest, że powiat żagański zamieszkuje 
80.114 mieszkańców, a niedawno podejmowaliśmy też uchwałę, ponieważ liczba mieszkańców 



8 
 

powiatu żagańskiego wynosi poniżej 80.000 mieszkańców. Teraz nie wiem, bo jeśli ten doku-
ment zatwierdzimy, to czy zatwierdzimy takie dane, bo teraz są trzy rozbieżne informacje. 
Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Żaganiu Wioletta Tybiszewska: są to dane historyczne, 
a wykazy liczbowe tego typu, bo one nie są opracowywane przez Powiatowy Urząd Pracy tylko 
na podstawie danych z Głównego Urzędu Statystycznego. Być może problem jest w tym, że 
nie podano, za jaki rok są dane statystyczne. 
Radny Zbigniew Białkowski: mam tylko taką prośbę do dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy 
w Żaganiu. Gdy opracowujemy takie materiały w czerwcu 2018 roku to powinniśmy bazować 
na danych z końca roku 2017. Natomiast czytając ten raport to pewne dane kończą się na roku 
2016, pewne na roku 2017 i stąd powstają pewne niedomówienia, czy rozbieżności, aczkolwiek 
dobrze, że powstał ten program. Myślę, że na przyszłość jest to taka wskazówka, żeby jednak 
tego pilnować. 
Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Żaganiu Wioletta Tybiszewska: ja bardzo dziękuję za 
tą uwagę, ale chciałam sprostować, że niektóre dostępne dane są za różne okresy i Główny 
Urząd Statystyczny nie dysponuje danymi na bieżąco. Są odniesieniem historycznym i np. uka-
zują się z półtorarocznym lub dwuletnim opóźnieniem i to też może mieć na to wpływ. Staramy 
się, żeby dane były jak najbardziej aktualne, bo są najważniejsze, natomiast nie zawsze jest to 
możliwe.  
Radny Zbigniew Białkowski: wtedy można dać taką informację, że brak aktualnych danych z 
końca 2017 roku. 
Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Żaganiu Wioletta Tybiszewska: bardzo cenna uwaga  
i na pewno tak zrobimy następnym razem. 
Radny Piotr Ciołka: czym podyktowane było stwierdzenie, że cyt. „Procentowy skokowy 
wzrost odsetka bezrobotnych kobiet w 2016 i 2017 roku jest efektem wprowadzenia programu 
Rodzina 500+ oraz chęcią uzyskania ubezpieczenia zdrowotnego”. 
Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Żaganiu Wioletta Tybiszewska: ja przypominam, że 
ten dokument został opracowywany przez Instytut Analiz Społecznych, to nie jest dokument 
źródłowy Powiatowego Urzędu Pracy. Wnioski są na podstawie przeprowadzonych przez nich 
badań, również wśród ich respondentów. 
Radny Tomasz Hucał: tak ogólnie rzucam, może przyszła rada zdecyduje, bo ja naprawdę mam 
hopla na punkcie ratowania lasów, a 30 takich druków po 123 kartki (dot. Programu promocji 
zatrudnienia oraz aktywizacji lokalnego rynku pracy w powiecie żagańskim na klata 2018 – 
2022) to jest masakra, to nie jest uwaga do Pani Dyrektor PUP. Jesteśmy w XXI wieku i jeżeli 
jest możliwość, apeluję, żeby przyszła rada mogła już pracować na tabletach. Nawet w małych 
gminach jest to możliwe, a my drukujemy te kartki, listonosze to noszą, skrzynki się zapychają 
i później, jeśli ktoś nie ma pieca, to ma problem. Uważam, że drukowanie 123 stron, bo jak 
wziąłem archiwum tych wszystkich raportów, nie mówię o ważnych dwustronnych uchwałach, 
ale tylko z jednej kadencji, to podejrzewam, że jakby były dawne czasy i w czynach społecz-
nych można byłoby oddawać na makulaturę niektóre rzeczy, to wasze dzieci, wnuki, naprawdę 
byłyby w tym temacie prymusami, bo mamy tej „papierologii” niesamowite ilości. Bądźmy 
techniczni i w XXI wieku i pomyślmy o tym w przyszłości, aby mniej tych papierów produko-
wać.  
Radny Tomasz Kwarciński: można powiedzieć, że ta uwaga jest do nas wszystkich. Jeżeli został 
wywołany ten temat, to mam pytanie odnośnie tych papierów, są tam dane osobowe i czy to 
normalnie można wyrzucić do śmieci. Mam dosyć duży magazyn tych materiałów i nie wiem, 
co z nimi zrobić. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik: absolutnie do śmieci nie wolno, jeżeli jest problem to 
oczywiście do Rady Powiatu proszę przynosić niepotrzebne materiały i będziemy je utylizo-
wać.  
 



9 
 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta przy 17 głosach „za”, 2 „wstrzymujących”, przy udziale 19 radnych. 
    8) wyrażenia zgody na zawarcie umowy nieodpłatnego nabycia działki. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik przedstawił projekt uchwały i poprosił o przedstawienie 
uzasadnienia. 
Starosta Henryk Janowicz: jest to działka w miejscowości Wiechlice. Wcześniej było to wybu-
dowane przez gminę, my, jak modernizowaliśmy drogę to przejęliśmy działkę pod budowę 
zatoki autobusowej. Przejmujemy nieodpłatnie od Agencji Nieruchomości. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta jednogłośnie, przy udziale 19 radnych. 
    9) zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin 

nauczycielom, którym powierzono stanowiska kierownicze w szkołach i placówkach 
oświatowych, dla których organem prowadzącym jest powiat Żagański oraz zasad 
zwalniania od obowiązku realizacji zadań. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik przedstawił projekt uchwały i poprosił Naczelnika 
Wydz. OKT o przedstawienie uzasadnienia. 
Naczelnik Wydz. OKT Michał Cisek: projekt uchwały dotyczy zniżki godzin przede wszystkim 
dla dyrektorów szkół placówek oświatowych. Uchwała przewiduje trochę większe zniżki niż 
dotychczas dyrektorzy mogli z nich korzystać. Chodzi o realizację godzin pedagogicznych 
przez dyrektorów. Projekt uchwały był uzgadniany ze związkami zawodowymi i uzyskał po-
zytywną opinię.  
Uchwała w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczy-
cieli szkół niewymienionych w art. 42 ust. 3 Kart Nauczyciela, jest to projekt, który przede 
wszystkim dla naszych szkół jest ustalony nowy wymiar pracy psychologa, pedagoga, logo-
pedy, terapeuty pedagogicznego, doradcy zawodowego. Ustawa nałożyła obowiązek i reguluje 
szczegółowo, że liczba tych godzin nie może przekraczać 22 godziny. Na terenie powiatu ża-
gańskiego nie było takiej sytuacji. Projekt uchwały został skierowany i uzgodniony ze związ-
kami zawodowymi, które zaopiniowały projekt pozytywnie. Jest jednak prośba, aby w §5 do-
konać zmiany zapisu tj – uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni po ogłoszeniu w Dzien-
niku Urzędowym Województwa Lubuskiego, a było, że wchodzi w życie z dniem 1 września 
2018 roku. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik otworzył dyskusję. 
Radny Zbigniew Białkowski: tak, jak uchwała w sprawie określenia tygodniowego wymiaru 
godzin zajęć, wynika z przepisów to drugą uchwałę musimy praktycznie dopasować sami. Mó-
wimy o dyrektorach, szkoda, że ich z nami nie ma, myślę, że oni są pozytywnie do tego nasta-
wieni, ponieważ jest to zmniejszenie ich etatów, czyli zniżek godzinowych. Natomiast myślę, 
że warto zawsze posłuchać głosu i to, czy oni na pewno to akceptują. Brakuje mi tych osób i 
szkoda, że ich nie ma z nami. Chciałbym jeszcze, aby naczelnik przypomniał, jaki poprzednio 
był wymiar godzin.  
Naczelnik Wydz. OKT Michał Cisek: nie wziąłem poprzedniej uchwały, więc nie jestem w sta-
nie sobie teraz tego przypomnieć. Projekt uchwał zanim został skierowany do uzgodnienia ze 
związkami zawodowymi, również został rozesłany i konsultowany z dyrektorami wszystkich 
placówek. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta przy 18 głosach „za”, 1 „wstrzymującym”, przy udziale 19 radnych. 
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    10) określenia tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć nauczycieli szkół 
niewymienionych w art. 42 ust. 3 Kart Nauczyciela, w tym nauczycieli prowadzą-
cych kształcenie w formie zaocznej, pedagogów, psychologów, logopedów, terapeu-
tów pedagogicznych, doradców zawodowych oraz zasad zaliczania do wymiaru go-
dzin poszczególnych zajęć w formie zaocznej. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i otworzył dyskusję. 
Radni nie podjęli dyskusji. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 
Uchwała została podjęta przy 18 głosach „za”, 1 „wstrzymującym”, przy udziale 19 radnych. 

Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik wyznaczył Radnego Bogusława Kobylińskiego oraz 
Radnego Mariusza Krugłego do zapoznania się z protokołem z obrad XXXVI sesji Rady Po-
wiatu Żagańskiego z dnia 26 września 2018 roku. 

       5. Zamknięcie obrad XXXVI sesji Rady Powiatu Żagańskiego. 
Przewodniczący Rady Mirosław Gąsik o godz. 1005 ogłosił zamknięcie XXXVI sesji V 
kadencji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 26 września 2018 roku. 

               Protokołowała  

          Henryka Świątek  
 

                                                                 Przewodniczący Rady Powiatu Żagańskiego 

                                                                                       Mirosław Gąsik 

 

 


